
PROTOKÓŁ Nr XXIV/2020 
ze zdanej sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 29 października 2020 r. 
 
 

Wersja cyfrowa posiedzenia sesji stanowiąca integralną część niniejszego protokołu znajduje 
się w linku poniżej: 
https://skape.tv-polska.eu/film/497819-transmisja-xxiv-posiedzenia-rady-gminy-skape-w-kadencji-

2018-2023 

Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku http://skape-rada.alfatv.pl/glosowania/glosowanie/74 i stanowią załączniki do 
protokołu. 

 
Ad pkt 1 – Otwarcie obrad sesji (nagranie 8.50) 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz otworzył XXIV sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 
12.00.  Przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Woch, Skarbnika Gminy Brygidę Sewohl,  kolegów i 
koleżanki radnych oraz wszystkich oglądających obrady. Następnie przedstawił porządek 
obrad, wycofując z niego projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 
w skład mieszkaniowego zasobu gminy, oraz wprowadzając po punkcie 5 punkt 6. Informacja 
o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Skąpe w roku szkolnym 2019/2020.  
Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2020 rok, 
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2020-2030, 
c) wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe, 
d) opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe, 
e) ustalenia kwoty dotacji udzielanej niepublicznym przedszkolom na terenie Gminy 

Skąpe, 
f) udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu, 
g) przyjęcia do realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1227F Skąpe – 

Cibórz na odcinku 720m”, 
h) przyjęcia do realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1223F w m. Łąkie 

w związku z lokalizacją przystanku autobusowego”,  
i) przyjęcia do realizacji zadania pn. "Zmiana stałej organizacji ruchu w związku z 

wykonaniem przystanku na żądanie w pasie drogi powiatowej nr 1229F w m. Łąkie", 
j) Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Skąpe na lata 2021-2030, 
k) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2021 – 2023, 
l) Programu współpracy Gminy Skąpe z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami w 2021 roku, 
m) przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym jednolokalowym wraz z gruntem oraz pomieszczeniem przynależnym 
oraz wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz 
najemcy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Skąpe w roku szkolnym 

2019/2020. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Przyjęcie protokołu XXIII sesji Rady Gminy Skąpe. 
9. Zamknięcie obrad. 

https://skape.tv-polska.eu/film/497819-transmisja-xxiv-posiedzenia-rady-gminy-skape-w-kadencji-2018-2023
https://skape.tv-polska.eu/film/497819-transmisja-xxiv-posiedzenia-rady-gminy-skape-w-kadencji-2018-2023
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Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz sprawdził obecność radnych podczas sesji 
wyczytując kolejno ich nazwiska. Na stan 15 radnych udział w sesji bierze 14 osób, więc 
podejmowane uchwały będą miały moc obowiązującą.  
(13:15) Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie zmian w porządku 
obrad. W wyniku głosowania zarówno w systemie jak i imiennego zmiana porządku obrad 
została przyjęta jednogłośnie (głosu nie oddał radny Krzysztof Niemyt z powodu problemów 
technicznych z połączeniem).  
(16:06) Radny Piotr Olszewski zapytał czy pozostałe głosowania będą odbywały się 
elektronicznie. 
(16:09) Przewodniczący Rady wyjaśnił, że wszystkie głosowania będą przeprowadzane 
i elektronicznie i imiennie.  

 
Ad pkt 2 a) – podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej 
Gminy Skąpe na 2020 rok (nagranie 16.28). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu komisji. Zapytał czy ktoś ma do projektu jakiekolwiek pytania. W związku 
z brakiem pytań, poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(17.16) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/196/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu (radny Krzysztof Niemyt nie oddal 
głosu z przyczyn technicznych). 
 

 
Ad pkt 2 b) – podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2020- 2030 (nagranie 
19.19). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(20.00) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/197/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad pkt 2 c) – podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na terenie Gminy Skąpe (nagranie 21.40). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że projekt uchwały były omawiany na 
posiedzeniu komisji. Zapytał czy ktoś ma do projektu jakiekolwiek pytania. W związku 
z brakiem pytań, poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
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Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(22.27) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/198/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
(24:40) Wójt Zbigniew Woch podziękował za przyjęcie uchwały. Tytułem wyjaśnienia 
poinformował, że podatki zostały dotknięte podwyżką na 2021 rok i to jest ta mniej przyjemna 
wiadomość dla mieszkańców. Przyjemniejsza jest taka, że jest to podwyżka tylko o wskaźnik 
inflacyjny na 2021 rok. Na przestrzeni lat 2018-2021 podwyżka podatku w 2021 w stosunku 
do 2018 roku wyniesie około 9%, a w tym samym czasie minimalna płaca wzrosła o 35%. 
Oznacza to, że usługi jakie kupujemy: inwestycyjne, związane z gospodarką odpadami itd. 
z pewnością są zdecydowanie wyższe, aniżeli dochody jakie otrzymamy w tym samym czasie 
z podatku. Mówiąc zwyczajnie siła nabywcza pieniądza „podatkowego” w stosunku do roku 
2018 zmniejszyła się o około 25%. Mówi to tylko i wyłącznie w tym celu,  że mimo iż nie jest 
najprzyjemniejszą rzeczą płacić podatki, to za te pieniądze, które otrzymamy, 
będziemy  w stanie wykonać mniej, niż wykonywaliśmy w minionych latach. 
 

Ad pkt 2 d) – podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej na terenie Gminy 
Skąpe (nagranie 26.50). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że projekt uchwały były omawiany na 
posiedzeniu komisji. Poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(27.17) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/199/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu (radny Tomasz Roskowiński nie 
oddal głosu z przyczyn technicznych). 
(29:57) Wójt Zbigniew Woch podziękował za przyjęcie uchwały. Poinformował, że ta uchwała 
upoważnia nas do tego, abyśmy pobierali opłatę od przebywających na wypoczynku 
w miejscowości Niesulice przynajmniej 1 dobę, z jednym noclegiem i to jest kwota około 100 
tys. zł rocznie. Wie jak to funkcjonuje w innych gminach o takim nachyleniu wypoczynkowym. 
Myśli sobie, że mamy powody do dumy, że ściągalność tej daniny jest taka duża. W tym 
momencie chciał podziękować wszystkim właścicielom ośrodków wczasowych, bo to oni 
odpowiadają za pobór tej opłaty: za rzetelność, uczciwość i umiejętność znalezienia się w tej 
sytuacji. Naprawdę możemy być zadowoleni, że to u nas tak funkcjonuje. Inne gminy 
o podobnej wielkości ilości osób przebywających, mogą marzyć o takiej wysokości opłaty 
klimatycznej. 
 

Ad pkt 2 e) – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji udzielanej 
niepublicznym przedszkolom na terenie Gminy Skąpe (nagranie 31.30). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(32.05) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/200/2020 została przyjęta 
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jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu (radny Tomasz Roskowiński nie 
oddal głosu z przyczyn technicznych). 
 

Ad pkt 2 f) – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Województwu Lubuskiemu (nagranie 35.00). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(35.35) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/201/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad pkt 2 g) – podjęcie uchwały w sprawie w przyjęcia do realizacji zadania pn. 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1227F Skąpe – Cibórz na odcinku 720m” 
(nagranie 38.13). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(39.00) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/202/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad pkt 2 h) – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1223F w m. Łąkie w związku z lokalizacją 
przystanku autobusowego” (nagranie 40.38). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(41.14) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/203/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad pkt 2 i) – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. 
"Zmiana stałej organizacji ruchu w związku z wykonaniem przystanku na żądanie 
w pasie drogi powiatowej nr 1229F w m. Łąkie" (nagranie 43.02). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
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Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(44.15) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/204/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad pkt 2 j) – podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Skąpe 
na lata 2021-2030 (nagranie 46.14). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że projekt uchwały były omawiany na 
posiedzeniu komisji. Poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(46.52) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/205/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

Ad pkt 2 k) – podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2021 – 2023 (nagranie 48.26). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(48.56) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/206/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad pkt 2 l) – podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Skąpe 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w 2021 roku (nagranie 
50.26). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(51.53) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/207/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad pkt 2 m) – podjęcie uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 
nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym jednolokalowym wraz z 
gruntem oraz pomieszczeniem przynależnym oraz wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy (nagranie 53.20). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poprosił o opinie Przewodniczących komisji stałych 
Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej 
Andrzej Kałużny stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodniczący Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych 
i Ochrony Środowiska Karol Dauksza stwierdził, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa Kasprzak 
stwierdziła, że komisja wyraziła opinię pozytywną.  
(53:53) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania (w systemie i imiennego)  uchwała Nr XXIV/208/2020 została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad pkt 3 - Interpelacje i zapytania radnych (nagranie 55:17). 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zapytał czy są jakieś interpelacje czy zapytania 
radnych.  
Nie zgłoszono zapytań ani interpelacji. 
 
 

Ad pkt 4 - Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym (nagranie 
55:40). Całość sprawozdania dostępna: http://skape-
rada.alfatv.pl/pliki/skape/rada/74/dzialania-wojta-w-okresie-miedzysesyjnym-pazdziernik-
2020.pdf 
Wójt Zbigniew Woch poinformował, że radnym zostało udostępnione sprawozdanie z zadań 
jakie były wykonywane w ciągu ostatniego miesiąca. Nie będzie skupiał się na wszystkich. 
Zasygnalizuje część zadań  jakie udało się dokończyć w podziale na bloki tematyczne. 
Państwo wiecie, sami na co dzień zauważyliście, bo mieszkacie w tych miejscowościach, 
wykonujemy zadania budowy, przebudowy chodników.  
1. Zakończyliśmy kolejny etap budowy chodnika wzdłuż ulicy  Wojciechowskiego w Ołoboku. 

Zadanie zostało ukończone. Jesteśmy W tej chwili jesteśmy na etapie  przygotowywania 
dokumentacji właściwie na ostatni już etap ulicy Wojciechowskiego tzn. od przystanku do 
kanału. Po wykonaniu tego zdania, a wierzy, że stanie się to w 2021 roku, wszystkie 
zadania dotyczące chodników przy drogach powiatowych w Ołoboku, które wykonywane 
są wspólnie z Powiatem na zasadzie  50:50, polowa kosztów Powiat, druga połowa my, 
będą wykonane.  

2. (58:36) Podobnie jest z przebudową w miejscowości Węgrzynice. W tej chwili kolejnym 
etapem zakończyliśmy połączenie pomiędzy skrzyżowaniem na Gryżynę 
a skrzyżowaniem Węgrzynice-Błonie.  Gdyby był Pan Jerzy Pawelski, pewnie chciałby 
usłyszeć co z trzecim etapem. Wójt wierzy, że trzeci etap też będzie miał miejsce 
i będziemy o tym rozmawiać przy budżecie na 2021 r. Trzeci etap jest to odcinek wzdłuż 
drogi brukowanej, biegnącej równolegle do drogi asfaltowej (po między nimi znajduje się 
kościół).  

3. (59:57) Jesteśmy w przede dniu zakończenia przebudowy chodników w miejscowości 
Podła Góra. W związku z tym, że zadanie to będzie wykonywał podmiot, który wykonuje 
obecnie przebudowę chodników  w miejscowości Cibórz, a sądzimy, że zadanie w Ciborzu 
zostanie ukończone w przyszłym tygodniu, po jego zakończeniu przejdzie na zadanie 
w Podłej Górze. 

4. (1:00:50) W związku ze zbliżającymi się świętami Wszystkich Świętych chciałby 
wspomnieć, że wykonaliśmy wejście na cmentarz w Ołoboku. Wejście od tyłu, po 
przeciwległej stornie obecnego wejścia na cmentarz. Dla wszystkich tych, którzy 



7 

 

komunikują się z tym cmentarzem samochodem, będzie można podjechać od tyłu, 
zostawić samochód i  wejść na cmentarz.  
(1:01:27) Korzystając z okazji tego wątku chciałby zaapelować do wszystkich 
mieszkańców. Zważywszy na sytuację pandemiczną w Polsce, która niestety nie ulega 
poprawie przynajmniej na dzień dzisiejszy. Nie wie jak jest dzisiaj ze wskaźnikami osób 
zakażonych, ale te z ostatnich dni, a szczególnie z dnia ostatniego, może rzeczywiście 
napawać wielką obawą i myśli, że najlepiej będzie nie uczestniczyć w oficjalnych 
wydarzeniach, organizowanych na naszych cmentarzach, aby najzwyczajniej nie kusić 
losu. Nie chciałby być źle odczytany szczególnie przez księży. Jeśli jednak Państwo się 
zdecydują, nalega do przestrzegania zasad: maseczka, dystans. Dzisiaj już wszyscy 
doświadczamy, że to nie jest tylko diabeł, o który ktoś tam mówi. Sami te do  dotknęliśmy 
w sposób mniej lub bardziej dramatyczny.  
Jeśli chodzi o kwestie chodnikowe to ty by było wszystko. 
(01:02:44) Mówił już i jest to także w sprawozdaniu, że w związku z ogłoszoną przez Pana 
Premiera możliwością uzyskania dofinansowania z funduszu przeciwdziałania Covid, 
złożyliśmy wnioski na inwestycje w latach 2021-2022:    
1. (01:03:13) Budowa gminnej oczyszczalni ścieków – duża inwestycja jak na naszą 

gminę, wstępnie oszacowana na kwotę 16 mln zł. Nasze oczekiwania na 
dofinansowanie z tego funduszu to jest kwota niespełna 4,7 mln zł.  

2. (01:03:33) Budowa kanalizacji w miejscowości Niekarzyn – otrzymaliśmy 
dofinansowanie z funduszy unijnych, ale w związku z tym, że tu też się pojawiła okazja 
i ta inwestycja jak najbardziej może być przedmiotem dofinansowania z tego funduszu, 
wystąpiliśmy o dofinansowanie wkładu własnego w wysokości 1,9 mln zł.  

3. (01:03:57) Budowa stacji uzdatniania wody z przesyłem i bodową sieci wodociągowej 
z Kalinowa do Niesulic. Zadanie szacowane na kwotę 2,158 mln zł. Kwota 
wnioskowanego przez nas dofinansowania to 1,51 mln zł tj. 70 % tej inwestycji.  

4. (01:04:30) Budowa sali wiejskiej w m. Łąkie – od dłuższego czasu jesteśmy 
w posiadaniu dokumentacji dla tego przedsięwzięcia. Nasze oczekiwania: 
wnioskujemy o dofinansowanie w wysokości 550 tys. zł.  

(01:04:57) Wspominał o tym na komisjach, ale pozwoli sobie powtórzyć, bo być może słuchają 
nas także mieszkańcy, słuchacze.  Doszliśmy do porozumienia z Powiatem Świebodzińskim. 
Powiat w ramach funduszu przeciwdziałania Covid  19 złożył kilka wniosków i jednym z nich 
to jest inwestycja na obszarze naszej gminy – przebudowa drogi w miejscowości Rokitnica na 
kwotę 1,6 mln zł.  
(01:05:42) Jeszcze jedną rzecz chciałby uzupełnić a właściwie zmienić. Nie mówił tego na 
posiedzeniu komisji. Radni otrzymali tę informację w materiałach na sesję. W najbliższym 
czasie będzie możliwość otrzymania dofinansowania na zadania w miejscowościach 
popegeerowskich. Z całą pewnością kilka miejscowości kwalifikowałoby się do tego funduszu. 
Są ograniczenia i można złożyć wnioski tylko na trzy przedsięwzięcia. Nie mogą być one 
większe  jak pojedynczo 5 mln zł i łącznie także 5 mln zł. W związku z tym złożyliśmy na 
budowę świetlicy wiejskiej w miejscowości Łąkie. Wniosek ten był także złożony do funduszu 
cowidowskiego. Będziemy chcieli złożyć wniosek na przebudowę dróg prowadzących do 
wspólnot popegeerowskich w miejscowości Radoszyn i miejscowości Ołobok. Na ten moment 
nie będziemy składać na budowę sali wiejskiej w miejscowości Kalinowo tylko na budowę stacji 
uzdatniania wody w miejscowości Kalinowo i ten wniosek także został złożony do funduszu 
cowidowskiego. Te wnioski po złożeniu będą opiniowane przez lokalne, w tym przypadku 
gorzowski Krajowy Ośrodek Wsparcia  Rolnictwa. W związku z tym pozwoliliśmy sobie 
wyspecyfikować te trzy wnioski wychodząc z założenia, że każdy z nich dla Agencji, a 
szczególnie ten ze stacją uzdatniania wody, może mieć dość duże znaczenie. Ponieważ 
dzisiaj jeszcze nie znany jest termin złożenia tych wniosków może się okazać, że będziemy je 
składać, znając już stanowisko co do tych z funduszu covidowskiego. Oczywiście w przypadku 
gdyby świetlica w Łąkiem czy też stacja uzdatniania wody w Kalinowie w funduszu 
covidowskim uzyskały wsparcie, to tu wprowadzimy dwa kolejne przedsięwzięcia, mieszczące 
się w kategorii inwestycji na terenach popegeerowskich.  
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(01:08:55) Tu chciałbym jeszcze dopowiedzieć, że zamknęliśmy działanie w ramach centrum 
pomocy Polska Cyfrowa – Zdalna Szkoła i Zdalna Szkoła+. Wydaliśmy kwotę ponad 115 tys. 
zł. Zakupiliśmy w pierwszej edycji 61 tabletów, w drugiej edycji 22 laptopy i 1 tablet. One 
zostały przekazane naszym szkołom i odpowiednio Międzylesie otrzymało 18 tabletów, 
Niekarzyn 24 tablety, Ołobok 20 tabletów. Jeśli chodzi o laptopy to: Międzylesie 7, Niekarzyn 
8, szkoła podstawowa w Ołoboku 9. Oczywiście SP Niekarzyn to już teraz Szkoła Podstawowa 
w Radoszynie. Pewnie potrzeby są większe, ale z całą pewnością uczniowie się cieszą z tego 
i wypada mi tylko podziękować Ministerstwu Edukacji za to działanie, bo pieniądze na tą akcję 
w 100% pochodzą właśnie z MEN.  
(01:10:08) Ja miałbym tyle. Jeśli państwo mieliby jakieś zapytania to z miłą chęcią odpowiem, 
a jeśli nie to dziękuję najmocniej.  
(01:10:20) Dziękujemy Panie Wójcie. Czy są jakieś pytania? Nie widzę, nie słyszę. 
Przechodzimy do kolejne punktu porządku obrad. 

 
Ad pkt 5 – Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie (nagranie 
01:10:35). 
(01:10:40) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zapytał czy są jakieś zapytania sołtysów. 
Nikt się nie zgłosił. 
 

Ad pkt 6 – Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Skąpe 
w roku szkolnym 2019/2020 (nagranie 01:10:55). 
(01:11:00) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że radni wcześniej otrzymali 
na adresy e-mail służbowe informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Skąpe 
w roku szkolnym 2019/2020. Zapytał czy do tej informacji są jakieś pytania.  
(01:11:25) Inspektor Urzędu Gminy Anna Cieplicka przywitała wszystkich i zaproponowała 
krótkie omówienie sprawozdania wynikającego z obowiązku prawa oświatowego. Pełna 
informacja o stanie realizacji zadań oświatowych dostępna jest http://skape-
rada.alfatv.pl/pliki/skape/rada/74/informacja-oswiatowa.pdf. 
(01:23:00) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz podziękował pani Inspektor za 
przedstawienie informacji. Zapytał czy są do niej jakieś zapytania. Zapytań nie zgłoszono. 
 

Ad pkt 7 – Wolne wnioski i informacje (nagranie 01:26:16). 
(01:11:05) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zapytał czy ktoś w tym punkcie chciałby 
zabrać głos. 
Nikt nie zabrał głosu. 
 

Ad pkt 8 – Przyjęcie protokołu XXIII sesji Rady Gminy Skąpe (nagranie 1.23.43).  
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z XXIII 
sesji. W wyniku głosowań elektronicznego i imiennego protokół został przyjęty jednogłośnie 
(protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  
 
(01:26:00) Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz 
zamknął XXIV sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 13.26.  
 
 

Przewodniczący Rady Gminy  
 

Mariusz Kuźmicz  
Protokolant sesji:  
Ilona Zalisz – inspektor 
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